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نایب رییس کمیسیون عمران مجلس از بروز فساد 
و رانت گسترده در مسیر توزیع قیر رایگان و لزوم 
برخورد دستگاه های امنیتی و قضایی با آن خبر داد؛ 
به گفته او مشخص شده برخی مدیران دولتی با 
پیمانکاران تولید قیر تبانــی و برای دریافت قیر 

رایگان سندسازی کرده اند.
به گزارش اقتصادآنلاین، کمال علیپور اعلام کرد: طبق گزارش 
برخی دستگاه های امنیتی، توزیع قیر رایگان، مفسده آور بوده و 

رانت و فساد در این حوزه مشاهده شده است. 
علیپور تاکیدکرد: با بررســی اطلاعات و مســتندات برخی 
پرونده ها، مشخص شده برخی مدیران دولتی با پیمانکاران تولید 
قیر تبانی و برای دریافت قیر رایگان سندسازی کرده اند. این امر 
باعث نیمه کاره رها شدن طرح های عمرانی، تحمیل هزینه های 
گزاف به دولت و در نتیجه تضییع گسترده منابع عمومی کشور 

شده است.
نایب رئیس کمیســیون عمران مجلس گفت: می بایست 
با عاملان این فساد برخورد شــود. مجلس بر این باور است 
که دســتگاه قضایی باید عاملان فساد در توزیع قیر رایگان را 

شناسایی و معرفی کند.
اهمیت قیر در پروژه های عمرانی

علیپور تاکید کرد: باید از مشتقات نفتی بهترین بهره برداری 
در جهــت تحقق رشــد اقتصادی و تکمیل زیرســاخت ها 
صورت پذیرد. قیر یکی از این مشتقات است و باید به تکمیل 

زیرساختهای کشور اختصاص یابد.
نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس با بیان اینکه دلیلی ندارد 
بعد از 42 سال، راه های روستایی و شریانی روستاها و شهرهای 
کشور با وضعیت خوبی مواجه نباشند، افزود: بنابراین باید قیر 

مورد نیاز مناطق هدف تأمین شود.او با اشاره به سابقه موضوع 
اعلام کرد: در سال 92 به دلیل کمبود اعتبارات ناشی از کسری 
بودجه دولت، طرح های عمرانی نیمه کاره ماند، در نتیجه تصمیم 
گرفته شد برای اتمام طرح ها به پیمان کاران حواله قیر رایگان 
داده شود. در آن سال فقط نیم میلیون تن قیر رایگان توزیع شد 
اما این اقدام از سال 94 شکل جدی تری به خود گرفت و از آن 

پس سال به سال به میزان قیری رایگان توزیعی اضافه شد. 

تصمیم مجلس برای سال آینده چیست؟
نماینده مردم حوزه انتخابیه قائم شهر و سوادکوه از ادامه توزیع 
قیر رایگان طبق بودجه 1401 خبر داد و تاکیدکرد: طبق  بودجه 
سال آینده  2 میلیون تن قیر رایگان برای توزیع در نظر گرفته 
شده، البته برای کاهش مفسده  ها، ارقام مربوط به قیر توزیعی به 
ریال تبدیل و مبلغ آن به حساب دستگاه های اجرایی برخوردار 
واریز می شود. او گفت:  طبق بودجه سال آینده »وکیوم باتوم« 

به کارخانه ها برای تبدیل به قیر داده خواهد شد.
این گزارش حاکی است: طبق آیین نامه اجرایی بند )ز( تبصره 
)1( قانون بودجه امسال، تهاتر 34 درصد از مواد اولیه قیر )وکیوم 
باتوم( برای پوشــش هزینه های تبدیل مواد اولیه قیر )وکیوم 
باتوم( به قیر شامل سود منصفانه تولیدکننده، ضایعات، مالیات 
و عوارض ارزش افزوده مجاز اعلام شده بود. طبق محاسبات 
کارشناسان با این مجوز میزان رانت توزیع شده ، ناشی از تبدیل 

وکیوم باتوم به قیر، دست کم 5 هزار میلیارد تومان تخمین زده 
می شود.

ردپای رانت در بازار حواله  های قیر رایگان 
عضو کمیســیون عمران مجلس شــورای اسلامی نیز در 
خصوص اثبات فسادزا بودن طرح قیر رایگان طی سال های 
گذشته گفت: نمایندگان مجلس امروز بیش از گذشته قاطعانه 
در مقابل رانت و فساد ایستاده اند و خواهان مدیریت این طرح 
مهم هستند تا نام رانت و ویژه خواری در این طرح مطرح نباشد.

علی آذری با تاکید بر آنکه تخصیص قیر باید بدون ایجاد رانت 
و تنها برای افراد و یا تولیدکنندگانی خاص نباشد، گفت: جنجال  
و کشمکش بر سر توزیع قیر رایگان به دولت قبل برمی گردد که 
قرار بود صرف بهسازی و راهسازی معابر شهر و روستاها شود 

که تا سال 98 این مهم به خوبی در حال اجرا بود .
آذری افزود: اما از آن سال به بعد با توجه به مبادله حواله های 
قیر رایگان در بازار آزاد، این موضوع مورد بحث و بررسی جدی 
تر نمایندگان مجلس و برخی صاحبنظران قرار گرفت و تا زمانی 
که برخی مسائل مربوط به این طرح حل نشود نمی توان انتظار 

داشت طرح آنطور که انتظار می رود ایجاد رانت نکند. 
این نماینده مجلس اعلام کرد: متاســفانه پرونده های فساد 
زیادی در این مدت تشکیل شــده است و به باور نمایندگان 
مجلس، گرانی چند میلیونی قیر در هر تن نشان می دهد که 
طرح توزیع قیر رایگان با کمبودها و نقایص عدیده ای مواجه بوده 

که بسیاری از آن به عنوان رانتی بزرگ یاد می کنند.
عضو کمیسیون عمران مجلس اعلام کرد: یکی از مهم ترین 
آسیب هایی که افزایش قیمت های فرمایشی یا خودسرانه قیر 
به جای می گذارد این است که به پیشرفت پروژه های عمرانی 

منجر نمی شود.

نایب رییس کمیسیون عمران مجلس خبرداد

تبانی سیاه برای توزیع قیر رایگان  دریافت جرائم دیرکرد و جریمه بر سود بانکی
 از نظر قانونی اشکال دارد

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان این که دریافت جرائم دیرکرد و 
جریمه بر سود بانکی از نظر قانونی اشکال دارد گفت: نظام بانکداری کنونی 

مغایر با نظام بانکداری اسلامی است.
به گزارش تسنیم، حجت الاسلام و المسلمین غلامرضا مصباحی مقدم عضو مجمع تشخیص 
مصلحت نظام گفت: قانون جدید پرداخت وام های بدون ضامن نکته مثبتی برای نظام بانکی 
محسوب می شود. بانک ها در دولت های گذشته این منابع را در اختیار معدود افرادی قرارمیدادند 
که عموم آنان از باز پرداخت سر باز می زدند.وی ضمن انتقاد از قانون جرائم بانکی گفت: جرائم 

دیرکرد و جریمه بر سود از نظر قانونی اشکال دارد و باید نظارت بر این مورد شدت یابد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، بانکداری کنونی را مغایر با نظام بانکداری اسلامی 
دانست و افزود: طبق نظام بانکداری اسلامی می بایست سپرده افراد در اختیار تولید کنندگان و 
تجار قرار گیرد و آنها سود حاصل از کار را در اختیار بانک قرار دهند و سود ثابت بر سپرده افراد 
و وام گیرنده خلاف اسلام است.وی با اشاره به دستاوردهای چهل ساله انقلاب اسلامی گفت: 
ما پس ار انقلاب اسلامی پیشرفت های قابل ملاحظه ای در حوزه علمی، اقتصادی، فناوری، 
نظامی و ماهواره ای کسب کردیم و از این بابت جزو کشورهای قدرتمند منطقه محسوب می 
شویم.مصباحی مقدم ادامه داد: البته به دلیل سوء مدیریت های برخی از دولت های گذشته 
مشکلاتی نیز برای مردم بوجود آمده است.وی از دوران پهلوی به عنوان دوران فقر مطلق مردم 
ایران یاد کرد و افزود: برخی گمان می کنند در سال های آخر سلطنت پهلوی وضعیت اقتصادی 
رو به بهبودی بود ولی این بهبود اقتصادی صرفا خاص دولتمردان و نظامیان وابسته به شاه بود.
وی ادامه داد: درآمدهای دولت شاه به دلیل افزایش 5 برابری بهای نفت به یکباره افزایش 
یافت و تمامی این درآمد صرف واردات کالاهای لوکس و جشن های 2500 ساله شاهنشاهی 

می شد و 45 درصد مردم کشور در فقر و تنگ دستی به سر می بردند.

 طرح اصلاح قانون بکار گیری
 سلاح فوریتی می  شود

نایب رییس کمیسیون امنیت ملی مجلس از جلسه ویژه این کمیسیون برای 
بررسی طرح اصلاح قانون بکارگیری سلاح خبر داد.

به گزارش اقتصاد آنلاین، ابراهیم عزیزی نایب رییس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس شورای اسلامی، از جلسه ویژه دیروز کمیسیون متبوعش برای بررسی طرح اصلاح 

قانون بکارگیری سلاح توسط مأمورین نیروهای مسلح در موارد ضروری  خبر داد.
وی خاطر نشان کرد: طرح اصلاح قانون بکارگیری سلاح توسط مأمورین نیروهای مسلح 
در موارد ضروری   حدود 6 ماه پیش از سوی چند تن از وکلای ملت مطرح و در کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی به عنوان کمیسیون تخصصی بررسی و به تصویب رسید و جهت 

رسیدگی در جلسه علنی تقدیم هیات رییسه پارلمان شد.
نایب رییس کمیسیون امنیت ملی مجلس بیان کرد: قانون سابق محدودیت های زیادی را 
برای بکارگیرنده سلاح توسط نیروهای مسلح در مواقع ضروری ایجاد کرده بود که با توجه به 
حوادث اخیر، در جلسه ویژه امروز کمیسیون با حضور مسئولان نیروی انتظامی، قضایی و سایر 
دستگاه های مربوطه این طرح مورد بازنگری قرار می گیرد.عزیزی اظهار کرد: در این جلسه 
تلاش خواهیم کرد تا با حضور مسئولان مربوطه به نیازهای جدید نیروی انتظامی توجه و بر 
طرف شود و همچنین درباره دوفوریتی شدن طرح مذکور بحث و تبادل نظر شود تا سریع تر در 

دستورکار جلسه علنی قرار گیرد.
نماینده مردم شیراز در مجلس با اشاره به ظرفیت ماده 100 آیین نامه داخلی مجلس تصریح 
کرد: طبق تبصره 2 ماده 100 آیین نامه داخلی پارلمان  در صورتی  که پنجاه تن از نمایندگان 
برای طرح یا لایحه ای تقاضای اولویت کنند هیأت رئیسه موظف است آن را در دستور هفتگی 
مجلس قرار دهد. اخیرا مأموران انتظامی پاسگاه بیدزرد شهرستان شیراز حین اجرای مأموریت، 
با اراذل و اوباش، درگیر شدند که در این درگیری سروان علی اکبر رنجبر، بر اثر ضربه سلاح 
سرد )قمه( از ناحیه گردن به شدت مجروح شد و در اثر خونریزی شدید به خیل شهدا پیوست.

با تصویب مجلس
 ۴۰۰ میلیون تومان بودجه سال

 ۶۱ تعیین تکلیف می شود
نمایندگان مجلس شورای اسلامی در مصوبه ای وضعیت ۴۰۰ میلیون تومان 

مندرج در بودجه سال ۱۳۶۱ را تعیین تکلیف کردند.
به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی دیروز لایحه به هزینه 

قطعی منظور نمودن اعتبار خرید وسایل حفاظتی جزیره خارک را به شرح زیر تصویب کردند.
طبق این مصوبه، به وزارت نفت اجازه داده می شود مبلغ چهار میلیارد )4.000.000.000( ریال 
اعتبار ردیف 503041 )هزینه های ناشی از جنگ تحمیلی ( قانون بودجه سال 1361 کل کشور 
را که برای خرید وسایل حفاظتی جزیره خارک در اختیار وزارتخانه یاد شده قرار گرفته بود و 
به علت شرایط خاص زمان جنگ امکان تهیه اسناد و مدارک انجام هزینه میسر نمی باشد با 
بررسی و تأیید هیأتی مرکب از دو نفر از نمایندگان مجلس شورای اسلامی از کمیسیون های 
برنامه و بودجه و اقتصادی به عنوان ناظر و نمایندگان وزارتخانه های نفت ، دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مسلح و امور اقتصادی و دارایی و دیوان محاسبات کشور به هزینه قطعی منظور کند.

قراردادهای عجیب مسکن عامل افزایش قیمت ها
کارشناس مرکز پژوهش های مجلس با اشاره به رواج قراردادهای شفایی 
در بازار مسکن گفت: بخش بزرگی از معاملات بازار مسکن کشور به صورت 

غیررسمی انجام می شود.
محمدرضا عبدلی در گفت وگو با تسنیم با اشاره به این که بخش بزرگی از معاملات مسکن 
به صورت غیررسمی انجام می شود، اظهار کرد: این معاملات به صورت مبایعه نامه هایی است 
که دستی نوشته می شود. حتی در بعضی وقت ها قراردادهای شفاهی داریم که خود به خود 
به افزایش قیمت ها در حوزه مســکونی و تجاری دامن می زند.وی یادآور شد: این یک روند 
تدریجی دارد معمولاً از مناطقی که می شــود گفت ســودآوری بالایی دارد از پایتخت یا از 
برخی از کلان شهرها شروع می شود و تا دورافتاده ترین روستاهای ما می رود.کارشناس مرکز 
پژوهش های مجلس بیان کرد: یکی از زمینه هایی که شاید به آن توجه شود این است که در 
برخی از مناطق با افزایش تقاضای جدی روبه رو هستیم، به ویژه مثلًا برخی از مناطق ممکن 
است در گذشته حتی در زمره شهرهای کوچک بودند ولی به واسطه یک سری از تحولات که 
صورت گرفته تقاضای مسکن و مهاجرت افراد غیربومی افزایش یافته است.وی پیش تر با انتقاد 
از عملکرد مشاوران املاک در کشور گفته بود: برای این که بتوانیم به نرخ گذاری اجاره مسکن و 
خرید و فروش ورود کنیم باید زمینه فعالیت مشاوران املاک را به صورتی حرفه ای تر ارتقا دهیم.
عبدلی با یادآوری مباحث مربوط به انتقال اتحادیه مشاوران املاک از وزارت صمت به وزارت 
راه و شهرسازی، افزود: این بحث به تنهایی نمی تواند فعالیت مشاوران املاک را نظام مند کند.
وی تأکید کرد: شاید بهترین حالت این است که اتحادیه به کانون تبدیل و از زیرمجموعه قانون 
اصناف خارج شود و نحوه فعالیت دفاتر املاک بتواند به صورت حرفه ای درآید، این گونه نباشد 
که هر کسی در هر نقطه ای بدون کمترین تخصص و تحصیلات دفتر مشاور املاک تأسیس 
کند.وی بیان کرد: در بسیاری از روستاهای گردش پذیر، تعداد مشاوران املاک از تمام واحدهای 

تجاری روستاها بیشتر است، در شهرها وضعیت در برخی مناطق اسفناک است.

یک عضو کمیسیون کشاورزی مجلس مطرح کرد؛
 سیاست تزریق برنج خارجی به بازار

 برای کنترل قیمت، شکست خورده است
یک عضو کمیسیون کشاورزی، آب، منابع طبیعی و محیط زیست مجلس با اشاره به 
گرانی مجدد برنج ایرانی از سیاست تزریق برنج خارجی بر بازار برای کنترل قیمت 

انتقاد کرد و اقدامات وزارت جهاد کشاورزی را »فشل« خواند.
به گزارش اقتصاد آنلاین، محمدتقی نقد علی در مورد گرانی مجدد برنج ایرانی در نیم ســال دوم 
1400 گفت: مسئله گرانی برنج در سال 1400 برای بار دوم مطرح شده است. در این باره با مقامات 
جهاد کشاروزی و مقامات مسئول گفت وگو کردم. سیستم وزارت جهاد کشاورزی در مدیریت بازار برنج 
فشل است. مسئولان وزارت جهاد مدعی هستند که با تزریق برنج خارجی به بازار در حال کنترل بازار 
هستند.نماینده مردم خمینی شهر تأکید کرد: اگر تزریق کالا به بازار با نظارت مطرح نباشد، هیچ ثمره ای 
ندارد. تزریق کالا بدون نظارت شبیه ماجرای ارز ترجیحی است که نه تنها بازار را کنترل نکرد بلکه باعث 
سوء استفاده رانت خواران شد.این عضو کمیسیون کشاورزی مجلس با بیان اینکه وزیر جهاد کشاورزی 
تدبیر خوبی درباره برنج نکرده اســت، گفت: وزیر دادگستری هم که وظیفه نظارت تعزیراتی را دارد، 
خوب عمل نمی کند. شدیدا از وزیر دادگستری گله مند هستیم. قانون تعزیرات ضعیف است و نیروهای 
ناظرشان حتی امکان یک پلمپ ساده را ندارند. وزیر دادگستری تاکنون هیچ پیشنهادی برای اصلاح 
قانون تعزیرات ارائه نکرده است.نقدعلی از سیاست وزارت جهاد کشاورزی مبنی بر تزریق برنج خارجی 
بر بازار کرد و گفت: این سیاست شسکت خورده است. اگر این روند ادامه پیدا کند، ناچار به اعمال وظیفه 
نظارتی هستیم. قانون تمرکز بسیاری از اختیارات بازرگانی وزارت جهاد را به این وزارت خانه بازگرداند. به 
همین خاطر نوک پیکان اتهام و انتقاد از افزایش قیمت برنج به وزیر جهاد کشاورزی است. زمانی سید 
جواد ساداتی نژاد در کمیسیون کشاورزی وعده و وعید می دانند اما امروز شاهد عملکرد مثبتی از ایشان 
نیستیم.این عضو مجمع نمایندگان استان اصفهان در پایان گفت: شب گذشته به یکی از فروشگاه های 
رفاه شهر تهران وارد شدم و دیدم که شرکت پشتیانی قیمت فروش برنج را 10 هزار تومان گران کرده 
است. متأسفانه مقامات مسئول هم به گفتار درمانی اکتفا می کنند. عملکرد وزارت جهاد کشاورزی شبیه 
عملکرد این وزارت خانه در دولت دوازدهم شده است. این روند باید تغییر کند حتی اگر به تغییر وزیر 

جهاد کشاورزی منجر شود.

اخبار کوتاه 

با وجود تمام هیاهوی مربوط به پرداخت یارانه 
۸۰۰ هزار تومانی، شرط اجرای آن یعنی حذف 
ارز ۴۲۰۰ تومانی فعلا منتفی شــده و همین 
موجب عدم پرداخــت یارانه های ۸۰۰ هزار 
تومانی وعده داده شــده می شود؛ مگر آنکه 
دولت در فرصت باقی مانــده برنامه ای ارائه 
کند که پاسخگوی تمامی ابهامات حذف ارز 
ترجیحی بوده و مدیریت بعد از آن را تضمین 

کند.
به گزارش ایســنا، آنچه که در ماه هــای اخیر در مورد 
افزایش مبلغ یارانه نقدی مطرح بود، به این موضوع برمی 

گشت که دولت در صورت حذف ارز 4200 تومانی بتواند بخشی از 
منابع ناشی از آن را جهت پرداخت یارانه های نقدی اختصاص دهد 

که در این صورت مبلغ یارانه نیز افزایش پیدا می کرد.
 شرط یارانه جدید حذف ارز ۴۲۰۰ است 

که برنامه نداشت و نشد
اگرچــه دولت در لایحه بودجه ســال آینده پیش بینی در مورد 
ادامــه روند پرداخت ارز 4200 نداشــت و تصور می کرد که این 
موضوع در مجلس نیز رای آورد اما بررسی های کمیسیون تلفیق 
با عدم موافقت با حذف ارز 4200 تومانی مواجه شده است چراکه 
نمایندگان معتقدند دولت برنامه مدون و مشخصی برای حذف ارز 
ترجیحی از واردات کالاهای اساسی و مدیریت تبعات تورمی آن 

ارائه نکرده و در نهایت با حذف مخالفت کرده اند.
آن طور که مسئولان سازمان برنامه و بودجه پیش از این اعلام 
کرده بودند قرار بود بین 90 تا 126 هزار تومان بین جمعیت یارانه 
بگیران معیشتی که به حدود 60 میلیون  نفر می رسند، از محل 
حذف ارز 4200 تومانی کالاهای اساسی پرداخت کنند، اما با توجه 
به این که حذف ارز 4200 منتفی اعلام شــده اســت، در نهایت 
موضوع پرداخت یارانه های جدید نیز فعلا منتفی خواهد شد، چراکه 
دیگر منابع جدیدی ایجاد نمی شود که دولت بخواهد از محل آن 
یارانه اضافه ای پرداخت کند و پرداخت از محل دیگر نیز امکان ندارد 

مگر یارانه  پنهان دیگری حذف شود. 
دولت فکر می کرد از اول دی یارانه جدید می دهد 

وعده پرداخت یارانه نقدی جدید زمانی جدی تر شــد که معاون 
اقتصادی رئیس جمهور اواخر آذرماه اعلام  کرد که یارانه جدید را از 
اوایل دی ماه پرداخت خواهند کرد و حتی افزایش مبلغ  تا 800 هزار 
تومان را هم تخمین زده بود. این وعده نیز نه تنها در دی ماه بلکه 
در بهمن هم محقق نشد و با این مصوبه تلفیق به نظر می رسد فعلا  

هم برنامه ای برای اجرای آن نباشد چراکه اگر دولت بخواهد در این 
رابطه اقدام کند، باید منابع جدیدی پیش بینی کند که بعید به نظر 
می رسد چنین منابع مازادی در اختیار داشته باشد.این موضوع البته 
در اظهارات اخیر سخنگوی کمیسیون تلفیق نیز قابل تائید است؛ به 
طوری که زارع اعلام کرده، با مخالفت مجلس با حذف ارز ترجیحی 
و پیش بینی منابع 9 میلیاردی ارز 4200 برای واردات کالای اساسی 
در سال آینده، یارانه  نقدی با همان مبلغ قبلی پرداخت خواهد شد.بر 
این اساس مبلغ یارانه در سال آینده همان 45 هزار و 500 تومان 
یارانه نقدی است که از سال 1389 تاکنون به ازای هر نفر و برای 
جمعیت ۷8 میلیون تومانی پرداخت می شود و از سوی دیگر یارانه 
های معیشتی که در نتیجه افزایش قیمت بنزین در آبان 1398 با 
مبلغ متغیر 50 تا 205 هزار تومان به حدود 60 میلیون نفر از جمعیت 

یارانه بگیران اختصاص پیدا می کند.
 از اول هم قرار نبود مبلغ ۴۵ هزار و ۵۰۰ تومان 

تغییر کند
منابع پیش بینی شده در لایحه بودجه 1401 برای این دو یارانه نیز 
حدود ۷0 هزار میلیارد تومان است که از ابتدا هم قرار نبود تغییری در 
این مبالغ ایجاد شود،  فقط پیش بینی این بود که در صورت حذف 
ارز ترجیحی،  منابع جدیدی ایجاد و به این یارانه ها اضافه شود که 
در مجموع می توانست مبلغ یارانه یک خانوار را به حدود 800 هزار 

تومان افزایش دهد.
باید منتظر صحن و برگ برنده دولت بود

با این حال اینکه با ورود لایحه بودجه به صحن علنی مجلس چه 
تغییری در مورد روند پرداخت ارز 4200 تومانی ایجاد می شود و آیا 
دولت برنامه کارآمدی جهت مدیریت حذف ارز ترجیحی از اقلام 
اساســی ارائه کرده و بازی ارز 4200 را به نفع خود تمام می کند و 
یا در نهایت به همین روال تمام می شــود، باید منتظر کنش ها و 

واکنش های بین دولت و مجلس بود. 

آنگونه که اطلاعات به دست آمده نشان می دهد، دولت در قالب 
آیین نامه استفاده از رمزارزها برای صادرات و واردات به ماینرها 
اجازه خواهد داد تــا در قبال رمزارزی که ماین کرده اند، واردات 
داشته باشند؛ اما هنوز جزئیات آیین نامه مشخص نیست که چه 

کالاهایی اجازه واردات با ارزهای دیجیتال را خواهد داشت.
بــه گزارش اقتصاد آنلاین، اتفاقات مثبتی در عرصه تجارت خارجی ایران بر 
بستر بلاکچین و اســتفاده ارز ارزهای دیجیتال در حال وقوع است و دولت در 
قالب آیین نامه ای در حال تدارک بساط بکارگیری ارزهای دیجیتال در صادرات 
و واردات کشور است.آنگونه که مقامات دولتی می گویند هنوز اجازه بکارگیری 
رمزارزها در داخل کشور داده نمی شود و صرفا تصمیمات مرتبط با عرصه تجارت 
خارجی است تا بتوان راهی را برای دور زدن تحریم ها و بکارگیری تکنولوژی های 
جدید در عرصه واردات و صادرات پیدا کرد.حالا هم خبرها حکایت از آن دارد که 
نه تنها ماینرها می توانند بر اساس ضوابط دولت اقدام به واردات کالاهای مجاز 
نمایند؛ بلکه ارزهای دیجیتال می تواند از سوی ماینرها در اختیار سایر واردکنندگان 
قرار گیرد و از این طریق، مســیر واردات کالاهای مورد نیاز کشور بدون نقل و 
انتقالات پرهزینه ارزی هموار شود. در مقابل البته صادرکنندگان هم اجازه خواهند 
داشت تا در قبال کالاهای صادراتی خود، ارز دیجیتال دریافت کرده و با در اختیار 
قرار دادن آن به واردکنندگان، رفع تعهــد ارزی تحت عنوان واردات در مقابل 
صادرات نمایند. البته اما و اگرهای بسیاری در این مسیر وجود دارد که به نظر 

می رسد صدور آیین نامه ها و دستورالعمل های مربوطه از سوی بانک مرکزی و 
وزارت صمت بتواند فضا را اندکی در این حوزه شفاف تر نماید؛ اما داستان هر چه 
که باشد، شکستن سد مقاومتی دولت در استفاده از رمزارزها و حرکت برای تدوین 
آیین نامه ها و دستورالعمل های مربوطه اتفاق مهمی است که باید به فال نیک 
گرفته شود. نکته حائز اهمیت آن است که اگرچه طی سالهای گذشته وزارت 
صمت و بانک مرکزی تولید ارز دیجیتال در کشــور را به رسمیت شناخته بود، 
اما همچنان تبادلات آن در اقتصاد داخلی را به رسمیت نمی شناخت و مقاومت 
سرسختانه ای را درباره آن به کار می برد؛ اما اکنون داستان متفاوت است و به نظر 

می رسد تحرک در این بخش می تواند سرآغاز اتفاقات خوبی باشد.

استاندار تهران از تهیه طرحی با عنوان طرح جامع مهاجرت و ارائه آن به 
دولت خبر داد.

»محسن منصوری« استاندار تهران در گفت وگو با ایلنا در پاسخ به این سوال که گفته می شود 
سالانه حدود 250 هزار نفر به دلیل مهاجرت به جمعیت شهر تهران اضافه می شود، تمهید 
استانداری برای جلوگیری از مهاجرت بی رویه به شهر تهران چیست؟، گفت: در این زمینه در 

حال تهیه طرحی به عنوان طرح جامع مهاجرت هستیم.
وی ادامه داد: همانطور که پیش از این نیز گفته شده ما در سطح استان تهران بین 250 هزار 
تا 300 هزار نفر افزایش جمعیت داریم البته همه این افزایش جمعیت ناشــی از مهاجرت به 
استان تهران نیست. بخشی از این افزایش، افزایش جمعیت طبیعی در استان تهران و به دلیل 
زاد و ولدی است که صورت می گیرد. ما از این افزایش جمعیت که ناشی از افزایش جمعیت 
طبیعی در استان تهران است استقبال می کنیم چراکه سیاست کشور حرکت به سمت افزایش 

جمعیت است.
اســتاندار تهران تصریح کرد: اما در خصوص افزایش جمعیتی که در استان تهران به دلیل 
مهاجرت از اســتان های دیگر صورت می گیــرد باید بگویم که این افزایش جمعیت طبیعتا 
مشکلات حاشیه نشینی و مسائل بعدی را برای استان تهران به همراه خواهد داشت. منصوری 
با اشاره به طرح جامع مهاجرت گفت: ما در سطح دولت از عزیزان درخواست کردیم تا اجازه 
دهند ما طرحی را آماده کنیم تا بتوانیم براساس آن مهاجرت از مبداء را کنترل کنیم. چراکه ما 
نمی توانیم دور تهران را دیوار و حصار بکشیم تا کسی وارد تهران نشود و این اصلا امکان پذیر 
نیست و نمی توانیم جلوی کسی که از مبداء حرکت می کند تا برای مهاجرت به تهران بیاید 

را بگیریم.
وی ادامه داد: باید از مبداء یا مهاجرت اصلا صورت نگیرد یا ساماندهی در این خصوص انجام 
شود و افرادی که قصد مهاجرت از شهرهای خودشان را دارند به جاهایی بروند که امکان دریافت 
خدمات بهتری برای آن ها وجود دارد. تهران مقصد مهاجرت است اگر افرادی به این جا بیایند 
ما باید به آنها خدمات بدهیم و وظیفه ما خدمت رسانی به آن ها است اما مهاجرت یا باید از مبداء 

کنترل شود و یا هدایت شود.
استاندار تهران در بخش دیگری از صحبت هایش در پاسخ به این سوال که با توجه به عدم 
توزیع متوازن سرانه های بهداشتی در استان تهران چه اقدامی قرار است برای رفع این مشکل 
صورت بگیرد، گفت: در مجموع سرانه های بهداشتی درمانی و آموزشی در استان  تهران از خیلی 

از استان های دیگر ضعیف تر است و این موضوع نیز به دلیل تراکم جمعیت در استان تهران 
است. یعنی به دلیل اینکه جمعیت زیادی در این استان وجود دارد سرانه ما پایین است.

منصوری با تاکید براینکه پایین بودن سرانه به معنی عدم دسترسی مردم به خدمات بهداشتی 
و درمانی نیست، گفت: دسترسی به خدمات بهداشت و درمانی وجود دارد اما با استانداردها هنوز 
فاصله داریم. چند بیمارستان نیمه کاره در شهرستان های استان تهران داریم که چنانچه این 
بیمارستان ها تکمیل شود قطعا وضعیت بهداشت و درمان در استان تهران بهبود پیدا خواهد کرد 

و ارتقا قابل توجهی خواهد داشت.
وی با اشاره به این مراکز درمانی تصریح کرد: در پیشوا یک بیمارستان نیمه کاره با 20 درصد 
پیشرفت فیزیکی داریم که در تکمیل این بیمارستان در دستور کار است. همچنین بیمارستان 
مفتح در حال نوسازی است. در شهرستان ری بیمارستان فیروزآبادی در آینده نزدیک نیز به 
بهره برداری کامل خواهد رسید متاسفانه این بیمارستان افتتاح شده بود اما بعد از افتتاح به دلیل 
اینکه هنوز پروژه به طور کامل تکمیل نشده بود تعطیل شد و این اقدام بسیار نادرستی بود در 
حال حاضر نیز دانشگاه علوم پزشکی ایران پیگیر رفع نواقص و اصلاح این مرکز درمانی است.

استاندار تهران ادامه داد: همچنین در شهریار یک بیمارستان 400 تخت خوابی بزرگ داریم 
که 90 درصد آن پیشــرفت فیزیکی داشته است. در اسلامشهر نیز یک بیمارستان بزرگ در 
حال ساخت داریم که حدود 60 درصد پیشرفت فیزیکی داشته است. همچنین در همین ایام 
انشالله  بیمارستان ملارد را افتتاح خواهیم کرد. در آینده نزدیک نیز فاز اول یک کلینیک درمانی 
بزرگ در شهر تهران افتتاح خواهد شد.منصوری خاطرنشان کرد: تصور ما این است که اگر این 
پروژه ها تکمیل شود بخشی از این مشکلات حوزه سلامت و کمبود سرانه ها برطرف خواهد شد.
وی همچنین در بخش دیگری از صحبت های خود درباره اقدامات استانداری تهران برای رفع 
بوی نامطبوع در تهران که در برخی از مواقع به مشام می رسد و گفته می شود ناشی از پساب 
فاضلاب جنوب و غرب تهران است، گفت: چند عامل برای انتشار این بو وجود دارد که از جمله 
آن می توان به پساب فاضلاب جنوب و غرب تهران اشاره کرد که بخشی از آن در این منطقه 
رها می شود این فرونشست پساب فاضلاب می تواند از علل این بوی نامطبوع باشد. موضوع 
دیگر مجموعه آرادکوه است که وزش بادها باعث می شود بوی نامطبوع از این منطقه منتشر 
شود مسئله سوم که احتمال داده می شود می تواند منبع این بوی نامطبوع باشد که البته درصد 
آن هم بسیار کم است موضوع مجتمع های دامداری در این محدوده است که این موضوع نیز 

در حال پیگیری است تا این مشکل در آن محدوده حل و فصل شود.
استاندار تهران خاطرنشان کرد: درخصوص پساب های فاضلاب پیگیر هستیم تا سیستم تصفیه 
خانه پساب فاضلاب غرب و جنوب غرب استان تهران ایجاد شود و این یکی از پروژه های مهم 
در سفری است که رییس جمهور محترم به تهران خواهند داشت. مسئله آرادکوه نیز همانطور 
که می دانید در مساحتی حدود  هزار و 200 هکتار محل دپو و دفن زباله های تهران است. زمانی 
که این محل برای دفن زباله در نظر گرفته شد جمعیت تهران بسیار کمتر از آن چیزی است 
که در حال حاضر در تهران جمعیت داریم. امروز روزانه بیش از 5 هزار تا ۷ هزار تن زباله وارد 
آرادکوه می شود بنابراین کم کم این مجموعه باید از این محل منتقل شود. البته این موضوع 
نیازمند زیرساخت های لازم است و نمی توان تصمیم آنی در خصوص آن گرفت. جلساتی نیز 
در این زمینه با شهرداری تهران برگزار شده است و در حال پیگیری هستیم تا این مشکل در 

آن محدوده حل و فصل شود.

رییس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمری بگیران سازمان 
تأمین اجتماعی، از افزایش سقف وام پرداختی به بازنشستگان و 

مستمری بگیران تامین اجتماعی در سال آینده خبر داد.
به گزارش اقتصاد آنلاین به نقل از مهر، علی اصغر بیات، گفت: بر اساس تفاهم 
نامه سه جانبه ای که فیمابین سازمان تأمین اجتماعی، کانون عالی و بانک رفاه 

کارگران منعقد شده است این وام به مستمری بگیران پرداخت می شود.
رییس کانون عالی کارگران بازنشســته و مستمری بگیران سازمان تأمین 
اجتماعی افزود: از ابتدای ســال جاری تا کنون به بیش از 280 هزار مستمری 
بگیر وام پرداخت شده و با پیش بینی اعتبارات لازم تا پایان سال جاری این عدد 

به بیش از 3۷0 هزار نفر خواهد رسید. بیات در خصوص تداوم پرداخت تسهیلات 
در سال آینده، گفت: همکاری و همیاری بسیار خوبی را از طرف مدیران سازمان 
تأمین اجتماعی و بانک رفاه کارگران در این زمینه شاهد هستیم و قطعاً در سال 
آینده هم به لحاظ افزایش سقف وام و هم تعداد سهمیه ها رایزنی های لازم را 
انجام می دهیم. چرا که با توجه به مسائل و مشکلات اقتصادی که بازنشستگان 
با آن دست و پنجه نرم می کنند، این وام ها می تواند تا حدودی برای این قشر 

راهگشا باشد. 
وی ادامه داد: برای حفظ سلامت مستمری بگیران، تمامی مراحل و خدمات 
مربوط به دریافت وام از بانک رفاه کارگران کاملًا به صورت غیر حضوری است 
و همکاران ما در کانون عالی به صورت مداوم مشــکلات و موانع احتمالی را 

رصد و رفع می کنند.
کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمری بگیران سازمان تأمین اجتماعی با 
اشاره به پرداخت تسهیلات 50 و 100 میلیون تومانی بانک رفاه گفت: این یک 
موضوع جداگانه ای است که اخیراً و بر اساس دستور رییس جمهوری و تاکید 

وزیر اقتصاد، به برخی بانک ها از جمله بانک رفاه کارگران تکلیف شده است.
وی افزود: وام 50 و 100 میلیونی، شــرایط و ضوابط ویژه خود را دارد و لازم 
است تاکید کنم این تسهیلات هیچ ارتباطی به کانون های بازنشستگی ندارد و 
افرادی که متقاضی این تسهیلات هستند می توانند از مرکز ارتباط با مشتریان 

بانک رفاه، اطلاعات لازم را کسب کنند.

برگ برنده دولت کجاست؟

خبر خوش برای ماینرها؛ 

استاندار تهران:

رییس کانون عالی کارگران بازنشسته و مستمری بگیران سازمان تأمین اجتماعی خبرداد:

یارانه ۸۰۰ هزار تومانی به بایگانی رفت

ماین کنید، کالا وارد کنید!

درخواست از دولت برای کنترل مهاجرت به پایتخت

سقف وام بازنشستگان افزایش یافت

رئیس جمهور با تاکید بر اهمیت همکاری، همگرایی 
و هم افزایی شرکت های بزرگ اقتصادی در رونق 
تولید، افزایش صادرات و اشــتغال اظهار داشت: 
پیام اجرای ۴۸ پروژه بزرگ در کشور، پویایی، امید، 
ایستادگی، اعتماد به نفس و اعتماد به تولیدکنندگان 

داخلی است.
به گزارش ایسنا، آیت الله سید ابراهیم رئیسی روز یکشنبه در 
آئین »آغاز عملیات اجرایی 48 پروژه بزرگ صنعتی کشور« با 
اشــاره به اینکه هدف گذاری دولت در بودجه 1401 برای رشد 
اقتصادی 8 درصدی است، گفت: رشد اقتصادی به عنوان یک 
ضرورت، نیازمند گروه و جریان پیشتازی است که با شجاعت و 

همت عالی بتواند آن را در کشور محقق سازد.
رئیس جمهور با طرح این پرســش که کدام بخش می تواند 

پیشران اقتصادی در کشور باشد، خاطرنشان کرد: بی تردید نگاه 
به درون ایجاب می کند که باید به دستان با کفایت کارآفرینان و 
فعالان اقتصادی که امتحان موفقیت آمیزی پس داده اند، اعتماد 
داشته باشیم. رئیسی با اشاره به همگرایی، همکاری، همراهی 
و هم اندیشــی گروه »پیشرانان پیشرفت ایران« اظهار داشت: 
تلاش و همکاری این گروه در مدت کوتاه 110 روزه، توانست 
موانع پیش رو را کنار گذاشته، مجوزهای لازم را اخذ کند و برای 
حرکت جهادی در ایجاد اشتغال و افزایش صادرات و رونق تولید 

هم پیمان شوند، که اقدامی بسیار فرخنده و مبارک است.
رئیــس جمهور گفت: مهم تر از اجــرای 48 پروژه بزرگ در 
13 استان و 2۷ شهرستان، همگرایی و هم افزایی شرکت های 
بزرگ اقتصادی کشور است و امروز به عنوان یک تجربه موفق 
پیش روی همه فعالان اقتصادی برای انجام طرح های بزرگ 

قرار دارد.آیت الله رئیسی پویایی، امید، ایستادگی، اعتماد به نفس 
و اعتماد بــه نیروهای خلاق کارآفرین و تولیدکننده داخلی را 
مهم ترین پیام حرکت گروه پیشرانان پیشرفت ایران دانست 
و اظهار داشــت: این پیام باید به همه کسانی که دچار یاس و 
ناامیدی شدند و تصور می کنند که کشورمان به خاطر موانع، 
تهدیدها و تحریم ها دچار وقفه و توقف شده است، مخابره شود.

رئیــس جمهور تصریح کرد: یکی از راه های مهم دور زدن و 
خنثی کردن تحریم ها، چنین اقدامات ماندگاری است و بنای 
دولت هم این است که برای خنثی سازی تحریم ها، فعالیت و 

تلاش روزافزون را در دستور کار خود قرار دهد.
رئیســی تاکید کرد: بدون تردید اگر شــرکت های بزرگ، 
بانک ها، بخش خصوصی، و کارآفرینان فعال شــوند می توان 
سرمایه  گذاری های قابل توجهی در بخش های مختلف انجام 

داده و مشکل تولید و اشتغال در کشور را برطرف کرد.
رئیس جمهور نقش دولت در فعالیت های اقتصادی را »هدایت، 
حمایت و نظارت« برشــمرد و اظهار داشت: فعالان اقتصادی 
یقین داشــته باشــند که دولت در این میدان از فعالیت آنها 
حمایت خواهد کرد.رئیس جمهور خاطرنشان کرد: اقدام گروه 
»پیشرانان پیشرفت ایران« پیامی به ایرانیان خارج از کشور و 
سایر سرمایه گذاران بخش خصوصی دارد که با مشاهده تضیمن 
سود و افزایش بهره وری و امنیت سرمایه گذاری به فعالیت در این 
حوزه تشویق شوند.رئیسی گفت: ممکن است دولت کمک ها و 
مساعدت هایی در زمینه اقتصادی به مردم داشته باشد اما بی 
تردید اقتصاد کشور را نمی توان بر مبنای این گونه کمک های 
موقتی بنا کرد بلکه اقتصاد کشور نیازمند  اقدامات بزرگ و ماندگار 
در عرصه کار و تولید است که در مبانی دینی نیز بر آن تاکید شده 

است.رئیس جمهور با تاکید بر تسهیل فضای کسب و کار برای 
فعالان اقتصادی اظهار داشت: وزارتخانه ها و دستگاه های اداری 
لازم است فعالیت اقتصادی را برای فعالان این عرصه تسهیل 

کنند و مجوزهای لازم را به سرعت صادر نمایند.
آیت الله رئیسی افزود: دولت همچنین از فعالیت کارگاه ها و 
بنگاه های کوچک و زود بازده به منظور افزایش اشتغال حمایت 
می کند.رئیســی با اشاره به نقش صندوق توسعه ملی در رشد 
و توسعه اقتصادی کشور اظهار داشت: اساس تشکیل صندوق 
توسعه ملی برای پیشرفت کشــور بوده و در این زمینه نقش 
آفرینی خواهد کرد.رئیس جمهور همچنین بر تدوین نقشه جامع 
صنعت کشور تاکید کرد و گفت: دولت از ابتدا این موضوع را در 
دستور کار خود داشته است و با تاکیدات اخیر رهبر معظم انقلاب 

این سند هر چه زودتر نهایی خواهد شد.

اقتصاد ایران نیازمند اقدامات بزرگ و ماندگار در عرصه کار و تولید است
رئیس جمهور در آئین آغاز عملیات اجرایی 48 پروژه بزرگ صنعتی کشور:
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